
  

BR.0002.2.2012  

P R O T O K Ó Ł  NR   XV/12 
Z XV SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 29 marca 2012r.  
 
 
Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 

Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   

Rozpoczęcie obrad:  godz. 15:00 

Zakończenie obrad: godz. 18:25 

Stan radnych:  15 

Obecnych na sesji:  15  

 

W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek    Wójt Gminy 
2. Irena Sotomska    Skarbnik Gminy   
3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy 
4. Grażyna Siemiątkowska  Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami 
5. Piotr Czajkowski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
6. Alicja Napurka Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 
7. Agata Zawadzka-Kowalska    Radca Prawny 
 
8 . Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności  
 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady XV sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 
gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Powitał gości, sołtysów i radnych.  

 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że radni otrzymali proponowany porządek 
obrad. Spytał czy są wnioski do zmiany porządku obrad? 
 
Radny T. Szuba  złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 11 „Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych” i przeniesienie do pracy w Komisji Ochrony Środowiska… oraz Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu, tak jak sugerowano na wspólnym posiedzeniu komisji.  
 

Wójt poinformował, że do tej uchwały będzie wnosił autopoprawkę, polegająca na 
zwiększeniu wysokości ekwiwalentu za udział w działaniu ratowniczym do 15zł za godzinę.   
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Radny T. Szuba w związku z wystąpieniem Wójta nie wycofał swojego wniosku. Stwierdził, że 
propozycja powinna być przedyskutowana, ponadto powinny być o tym powiadomione 
Zarządy Straży w Borzęcinie i Babicach.  
 

Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt 
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Starych 

Babicach” 

 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek radnego T. Szuby o zdjęcie  
z porządku obrad punktu 11.  
 
Wniosek radnego T. Szuby został odrzucony w głosowaniu jawnym, 8 głosami „przeciw” 

przy 6 głosach „za”, przy obecności 14 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie swój wniosek o rozszerzenie porządku 
obrad. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie, w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych.  

 

Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XIV sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie oddania w użytkowanie 

wieczyste nieruchomości położonej w Mariewie w drodze bezprzetargowej. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Stare Babice na rok 2012. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji programu „Promocja zdrowia  
i prewencja chorób układu krążenia w Gminie Stare Babice „ w latach 2012-2016. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody (nie wyrażenia zgody) na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIV/430/10 z dnia 
4 listopada 2010r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
dla członków ochotniczych straży pożarnych.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 
2012r. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Stare Babice na lata 2012-2020. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Starych 
Babicach. 

15. Zapoznanie radnych z protokołem Komisji Rewizyjnej z kontroli rozpatrywanie skarg 
przez Urząd Gminy w 2011r. 
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16. Zapytania radnych. 
17. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zakończenie obrad. 
 

3. Przyjęcie protokółu z XIV sesji Rady Gminy. 
 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie przyjęli protokół z XIV sesji rady gminy, przy  

obecności 14 radnych.  

 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. Poinformował, że: 

− przekazał Uchwałę nr XIV/127/12 Rady Gminy w sprawie stanowiska popierającego 
projekt ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego do: 
Marszałka Sejmu RP, Ministra Finansów, Komitetu Inicjatywy Ustawodawczej, 

− otrzymał pismo Kancelarii Prawnej reprezentującej Pana Grzegorza Pęczaka dotyczącego 
uwag do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt, pismo to zgodnie z kompetencją 
przekazał Wójtowi, projekt uchwały jest w dzisiejszym porządku obrad, 

− otrzymał pismo od mieszkanki Osiedla Latchorzew dotyczące niezadowolenia z 
odpowiedzi Zastępcy Wójta w/s  podniesienia przystanku autobusowego „Reymonta” w 
Latchorzewie  (chodzi o podniesienie peronu przystanku o ok. 10 cm dostosowanie go dla 
osób niepełnosprawnych, aby był wykonany podobnie  jak przystanek „Cmentarz”), 
pismo przekaże radnym z tego terenu, 

− przekazał Przewodniczącej Komisji Oświaty, Spraw Społecznych, Kultury i Kultury 
Fizycznej wniosek Rady Sołeckiej Stare Babice w sprawie nadania nazwy drodze, otrzymał 
od Komisji  pozytywną opinię o nadanie nazwy ulicy i sprawę skierował do Wójta  
z prośbą o przygotowanie projektu uchwały - projekt uchwały jest w dzisiejszym 
porządku obrad, 

− otrzymał od Wójta pismo dotyczące organizacji prac Rady i jej komisji w taki sposób, żeby 
pokrywał się z godzinami pracy urzędu, pismo to odczytał na wspólnym posiedzeniu 
Komisji, sesje i komisje odbywać się będą o godzinie 14.00, jeżeli Komisje odbywać się 
będą  w poniedziałek  to do godz.16.00, 

− otrzymał sprzeciw zbiorowy mieszkańców Koczarg Starych z ulic: Dębowej i Lipowej 
dotyczący otwarcia ulic dla przelotowego ruchu drogowego, pismo skierował do Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz do Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 
Bezpieczeństwa, Komisje mają zająć się sprawą, 

− otrzymał od Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-Babice” wniosek o 
zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków na okres od 1 czerwca 2012r do dnia 31 maja 2013r oraz  wieloletni plan rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych do roku 2016, 
materiały przekazał  radnym, 
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− otrzymał pismo Zarządu Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych dotyczące 
prośby o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych – pismo zostało 
odczytane na wspólnym posiedzeniu Komisji, temat pozostał w dzisiejszym porządku 
obrad, 

− otrzymał od Dyrektora Kampinoskiego Parku Narodowego pismo dotyczące uchwały Nr 
XIV/124/12 Rady Gminy w sprawie zaopiniowania Projektu Planu Ochrony 
Kampinoskiego Parku Narodowego na lata 2012-2031, Dyrektor podziękował za 
przesłaną uchwałę i odniósł się do uwag Rady Gminy, część uwag Rady zostanie 
uwzględnione, część zostanie poddane szczegółowej analizie a pojęcie wód 
pościekowych zostanie uściślone w planie ochrony, 

− otrzymał pismo od Wójta Gminy Kruszyna w sprawie udzielenia pomocy finansowej na 
adaptację sali należącej do OSP Lgota Mała na świetlicę ogólnodostępną, koszt całkowity 
32.000 zł., brakująca kwota to 10.000 zł., zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym i 
ustawą o finansach publicznych inicjatywa zgłaszania propozycji zmian budżetowych 
przysługuje wyłącznie Wójtowi, w związku z powyższym pismo to przekaże Wójtowi, 

− otrzymał dwa postanowienia Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w przedmiocie 
skargi na uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stare Babice – w jednym postanowieniu Sąd oddalił wniosek, w 
drugim odrzucił skargę, 

− działając na podstawie art.162 § 9 ustawy z dnia 27 lipca 2001r- Prawo o ustroju sądów 
powszechnych, wystąpił do Komendanta Stołecznego Policji o udzielenie informacji o 4 
kandydatach na ławników, 

− podjął działania do zwołania XV sesji  Rady Gminy, 

− zwołał  wspólne posiedzenie Komisji w celu omówienia projektów uchwał do XV sesji 
Rady Gminy, 

− w każdą środę pełnił dyżur w Urzędzie Gminy. 
 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie między sesjami. Poinformował, że: 

− uczestniczył w spotkaniu z kombatantami Armii Krajowej Grupa Kampinos,  

− uczestniczył w zebraniu sołectwa Starych Babic,  

− brał udział w procesie audytu projektu „Uporządkowanie Gospodarki Wodno-Ściekowej 
w Gminie Stare Babice”  prowadzonego przez instytucję UE Jaspers, 

− brał udział w naradzie ws. odwodnienia sołectw Kwirynów i Janów, w tym ulicy 
Żurawiowe Mokradła,  

− uczestniczył w naradzie z Dyrektorem KPN ws. zagospodarowania Polany Lipków,  

− brał udział w negocjacjach z przedstawicielami OSP Babice ws. budowy nowej strażnicy 
oraz spraw bieżących,  

− dokonał uzgodnień z przedstawicielami TP S.A. ws. modernizacji infrastruktury 
telekomunikacyjnej w gminie, 

− uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej Eko-Babice  sp. z o.o.,  

− przeprowadził konsultacje z panem prof. A. Kunertem Sekretarzem Rady Ochrony Walk i 
Męczeństwa oraz z panem  Maciejem Dancewiczem Naczelnikiem Wydz. Zagranicznego, 
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ws. ufundowania tablicy pamiątkowej wraz z rzeźbą czapki oficerskiej na grobie mjr. 
Jacka Decowskiego w Murnau AM Staffelsee, 

− brał udział w posiedzeniu Zarządu Związku Międzygminnego Kampinos,  

− brał udział w naradzie  z przedstawicielami OSP Borzęcin,  

− uczestniczył w Bemowskich obchodach Święta Narodowego Węgier, które było 
połączone ze spotkaniem z ambasadorem Węgier i władzami Budapesztu,  

− przeprowadził negocjacje z panią Beatą Zeller Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów 
Państwowych ws. zamiany lub wykupu terenu przyległego do wysypisko Radiowo,  

− podpisałem umowę z Dyrektorem KPN ws. współpracy w zakresie zagospodarowania 
Polany Lipków,  

− uczestniczył w Walnym Zgromadzeniu OSP Babice,  

− uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej Eko-Babice  Sp. z o.o.,  

− przeprowadził naradę z burmistrzem i z wiceburmistrzem dzielnicy Bielany, ws. różnych, 

− przeprowadził naradę z grupą właścicieli gruntów w Starych Babicach zainteresowanych 
zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulic 
Mizikowskiego, Osiedlowa, Koczarska,  

− uczestniczył w zebraniu sołectw Borzęcin Duży i Borzęcin Mały,   

− zawarty został akt notarialny na sprzedaż działki nr ew. 297/62 o powierzchni 67m2 
położonej w Bliznem Jasińskiego za kwotę 41 205zł, akt notarialny podpisał Zastępca 
Wójta Marcin Zając.  

 
Następnie Wójt  poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał 9 zarządzeń: 
1) w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości przeznaczonej do 

oddania w użytkowanie wieczyste oraz sprzedaży w drodze bezprzetargowej -  podano 

do publicznej wiadomości wykaz działek: 
� w Klaudynie działka o numerze ewidencyjnym 842/8;  

� w Lipkowie nr ewidencyjny 115/41  

� oraz w Bliznem  Łaszczyńskiego ( 10-ciu  działek) nr ewidencyjne 297/60; 297/61; 
297/62; 297/63; 297/64; 297/65; 297/66; 297/67; 297/68; 297/69  

2) w sprawie  zmiany zarządzenia nr 3/2012 dotyczące wykonania uchwały budżetowej  
Gminy Stare Babice na 2012 rok w związku z uchwałą nr XIV/131/12 rady Gminy Stare z 
dnia 23 lutego 2012 w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2012 rok - 

zarządzenie przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej  w dniu 9.03.2012, 

3) w sprawie powołania komisji konkursowej opiniującej oferty złożone  
w otwartym konkursie na realizację zadań publicznych Gminy Stare Babice  
z zakresu wspierania i upowszechniania działań kulturalnych na terenie gminy Stare 
Babice - wykonanie zarządzenia powierzył Kierownikowi Referatu Zamówień 

Publicznych, 
4) zmieniające zarządzenie w sprawie przygotowania stanowiska Kierownika Wójta Gminy 

Stare Babice w ramach systemu kierowania bezpieczeństwem narodowym w 
województwie mazowieckim-  Zarządzenie zostało wykonane, 

5) w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 2012 rok - Zarządzenie zostało 

wykonane, 

6) w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia egzaminu dla pracownika kończącego 
służbę przygotowawczą w Urzędzie Gminy Stare Babice - Wykonanie powierzono 
Sekretarzowi Gminy - zarządzenia powierzył Sekretarzowi Gminy,  
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7) w sprawie  ogłoszenia ustnego przetargu nieograniczonego na sprzedaż        
nieruchomości gminnych i powołania komisji przetargowej -  podano do publicznej 

wiadomości wykaz działek: w  Klaudynie działki o numerach ewidencyjnym  842/6; 

842/7,  
8) w sprawie: zatwierdzenia Regulaminu Organizacyjnego Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Starych Babicach - wykonanie zarządzenia powierzył Kierownikowi 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,  
9) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samorządowej Instytucji Kultury- 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Starych Babicach za 2011 rok - zarządzenie zostało 

wykonane. 

 
W dalszej części Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej 
sesji. Poinformował, że Rada Gminy na XIV sesji podjęła 19 uchwał, uchwały realizowane są 
następująco: 
- uchwała w sprawie przyjęcia na 2012 rok planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 
Gminę Stare Babice oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 
pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia form 
doskonalenia na które dofinansowanie będzie przyznane   

- uchwała w trakcie realizacji, 
- uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 
Stare Babice   

- uchwała nie wymaga realizacji,  
- uchwała w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej działki położonej we wsi Klaudyn, 
stanowiących własność gminy   

- do publicznej wiadomości został podany wykaz nieruchomości przeznaczonych do 
sprzedaży w drodze bezprzetargowej, uwzględniający działkę nr ew. 842/8 
położoną w Klaudynie, w trakcie przygotowania są dokumenty niezbędne do 
podpisania aktu notarialnego,   

- uchwała w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości oznaczonej nr ew. 
703/8 położonej we wsi Stare Babice w drodze przetargu pisemnego 

- do publicznej wiadomości został podany wykaz nieruchomości przeznaczonych do 
oddania w użytkowanie wieczyste, uwzględniający nieruchomość nr 703/8 
położoną w Starych Babicach, w trakcie przygotowania jest postępowanie 
przetargowe,  

- uchwała w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonych we wsi 
Blizne Łaszczyńskiego, stanowiących własność gminy   

- do publicznej wiadomości został podany wykaz nieruchomości przeznaczonych do 
sprzedaży w drodze bezprzetargowej, uwzględniający dziesięć działek położonych w 
Bliznem Łaszczyńskiego, dwie nieruchomości zostały już sprzedane, w trakcie 
przygotowania są dokumenty niezbędne do podpisania aktów notarialnych na 
zbycie kolejnych nieruchomości,   

- uchwała w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej działki położonej we wsi Lipków, 
stanowiących własność gminy 

- do publicznej wiadomości został podany wykaz nieruchomości przeznaczonych do 
sprzedaży w drodze bezprzetargowej, uwzględniający działkę nr ew. 115/41 
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położoną w Lipkowie, trwają negocjacje z przyszłym nabywcą, dotyczące 
szczegółów transakcji,  

- uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej  
- w Koczargach Starych   
- w Borzęcinie Małym   
- w Blizne Łaszczyńskiego 
- w Blizne Łaszczyńskiego i Blizne Jasińskiego  
- uchwały zostały opublikowane w wojewódzkim dzienniku urzędowym,  

- uchwała w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony dla Kampinoskiego Parku 
Narodowego na lata 2012-2031   

- uchwała została przekazana do Kampinoskiego Parku Narodowego, 
- uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie inkasa oraz wynagrodzenia sołtysów za inkaso 
łącznego zobowiązania pieniężnego, podatków: leśnego, rolnego i od nieruchomości 

- uchwała została opublikowana w wojewódzkim dzienniku urzędowym, 
- uchwały w sprawie:  

- powołania zespołu ds. wyboru ławników   
- stanowiska popierającego projekt ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek 
samorządu terytorialnego  
- przyjęcia planu pracy Rady Gminy na rok 2012 
- przyjęcia na rok 2012 planów pracy Komisji  

 - zatwierdzenia na rok 2012 planu kontroli Komisji Rewizyjnej   
- uchwały nie wymagają realizacji przez Wójta,  

- uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 2012r.    
- uchwała w trakcie realizacji, została przekazana do publikacji w wojewódzkim 
dzienniku urzędowym,  

- uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice na lata 
2012-2020   

- Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej stwierdziło nieważność załącznika nr 1 
do uchwały.  

 
Radny L. Poborczyk poprosił o rozszerzenie dwóch informacji: 
- w sprawie budowy strażnicy OSP, 
- w sprawie zagospodarowania Polany Lipkowskiej.  
 

Wiceprzewodniczący A. Kotwicki poprosił o rozszerzenie informacji: 
- dotyczącej powiązań z gminą Kruszyna, która wystąpiła o dofinansowanie, 
- dotyczącej wizyty urzędników unijnych związanej z realizacją projektu, 
- o spotkaniu w sprawie wysypiska śmieci.   
 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiadając na pytanie Wiceprzewodniczącego 
poinformował, że nie zna powiazań naszej gminy z gminą Kruszyn. Prawdopodobnie Pani 
Wójt Jadwiga Zawadzka rozesłała taki wniosek do wszystkich gmin w Polsce. Zgodnie z 
kompetencją pismo przekazał do Wójta Gminy.  
 

Wójt ustosunkował się do pytań następująco: 
- odnośnie zagospodarowania Polany Lipkowskiej poinformował, że będzie ogłoszony 
dodatkowy konkurs z programu Infrastruktura i Środowisko. Dyrektor KPN-u zaproponował, 
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że Park złoży wniosek do tego programu, gmina będzie instytucją wspierającą finansowo 
(wniesie udział własny), 
-  odnośnie budowy strażnicy poinformował, że odbył kolejną naradę z przedstawicielami 
Zarządu OSP Stare Babice, decyzje w tej sprawie są zależne m.in. od możliwości zbycia 
obecnej nieruchomości, określenia warunków wspólnego przedsięwzięcia. Wstępnie 
ustalono, że gmina wniesie nieruchomość gruntową a środki pozyskane przez OSP ze 
sprzedaży zostaną przeznaczone na budowę budynku. Zarząd OSP jeszcze nie podjął decyzji 
dotyczącej spraw własnościowych przyszłej inwestycji, 
-  odnośnie audytu unijnego wyjaśnił, że gminny projekt należy do tzw. małych projektów 
realizowanych w ramach Programu Infrastruktura i Środowisko, gdyż jego wartość jest 
szacowana na 49,5mln euro, granica między małymi a dużymi projektami jest kwota 50 mln 
euro. Urzędnicy z jednostki pośredniczącej stwierdzili, że jest zagrożenie przekroczenia 50 
mln euro i zalecili wykonanie audytu (audyt wykonuje się tylko w dużych projektach). W 
gminie była to już druga wizyta robocza audytorów, za pierwszym razem wnieśli szereg uwag 
do skorygowania i odniesienia się do nich, wiele rzeczy zostało już wprowadzonych, a przy 
drugim spotkaniu udało się odejść od niektórych oczekiwań (np. decyzji o odziaływaniu na 
środowisko całej inwestycji, gdyż całe zadanie jest realizowane w etapach i na każde zadanie 
była wydawana decyzja o oddziaływaniu na środowisko, po takich wyjaśnieniach odeszli od 
swojego wniosku). Ogólna ocena audytu jest dobra z uwagami, ale uwagi są niskiej rangi, w 
związku z tym jest duże prawdopodobieństwo, że wszystko pójdzie dobrze,  
- odnośnie wysypiska śmieci poinformował, że południowa skarpa osunęła się w granice Lasu 
Bemowskiego, co wymagało uzyskania przez MPO tymczasowego prawa do gruntu, została 
podpisana z Lasami Państwowymi umowa dzierżawy dwóch hektarów gruntów leśnych. W 
międzyczasie te dwa hektary lasu zmieniło przeznaczenie z gruntów leśnych na inne i Lasy 
Państwowe zaproponowały zakup lub wymianę. W wyniku uzgodnień stwierdzono, że teren 
powinno zakupić MPO, ponieważ jest im niezbędny.  
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie oddania w 
użytkowanie wieczyste nieruchomości położonej w Mariewie w drodze 
bezprzetargowej. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada zmianę uchwały 
podjętej w grudniu 2011r.  Zmiana polega na uszczegółowieniu uchwały o sprzedaż budynku 
mieszkalnego i gospodarczego z garażem. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XV/133/12 - zmieniająca uchwałę w sprawie oddania w 

użytkowanie wieczyste nieruchomości położonej w 

Mariewie w drodze bezprzetargowej     

- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 

się”, przy obecności 14 radnych. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Stare Babice na rok 2012. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że znowelizowana ustawa o ochronie przyrody 
zobowiązała Radę Gminy do corocznego (do 31 marca) uchwalania programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt programu został 
przygotowany i zgodnie z ustawą przekazany do zaopiniowania: 

1) powiatowemu lekarzowi weterynarii, 
2) organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, 

działającym na obszarze gminy, 
3) dzierżawcom obwodów łowieckich, działającym na terenie gminy.  

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i 
poddał swój wniosek pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, przy obecności 15 radnych 

(2 radnych nie brało udziału w głosowaniu). 

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XV/134/12 - w sprawie wprowadzenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stare Babice 

na rok 2012      

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych (1 

radny nie brał udziału w głosowaniu).. 

 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie realizacji programu „Promocja zdrowia i 

prewencja chorób układu krążenia w Gminie Stare Babice „ w latach 2012-2016. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Gmina od 2001r. realizuje program 
„Promocja zdrowia i prewencja chorób układu krążenia w Gminie Stare Babice”. Aby w 
dalszym ciągu realizować działania związane z realizacją profilaktycznych programów 
prozdrowotnych konieczna jest dalsza realizacja programu. Projekt uchwały zakłada 
kontynuację programu w latach 2012-2016.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

  
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
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Uchwała Nr XV/135/12 - w sprawie realizacji programu: „Promocja zdrowia i 

prewencja chorób układu krążenia w Gminie Stare 

Babice” w latach 2012-2016      

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 14 radnych. 

 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody (nie wyrażenia zgody) na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że ustawa z dnia 20 lutego 2009r. o funduszu 
sołeckim umożliwiła radzie gminy wyodrębnienie w budżecie środków stanowiących fundusz 
sołecki. Na wspólnym posiedzeniu Komisji przeprowadzona została szeroka dyskusja 
dotycząca funduszu sołeckiego. Na wspólnym posiedzeniu Komisji padła propozycja żeby w 
tym punkcie wypowiedzieli się sołtysi. W związku z tym czy któryś z sołtysów chce zabrać 
głos.  
 
Następujący sołtysi wypowiedzieli się za wyodrębnieniem z budżetu gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki: 

1) Sołtys Starych Babic  L. Skrzeczkowska, 
2) Sołtys Zielonek Parceli S. Lesisz, 
3) Sołtys Kwirynowa D. Sobczak, 
4) Sołtys Lipkowa P. Karczmarek, 
5) Sołtys Koczarg Nowych M. Skoneczny, 
6) Sołtys Stanisławowa M. Wawrzyniecka, 
7) Sołtys Wierzbina D. Świątkowski, 
8) Sołtys Zielonek Wieś J. Drzewiński, 
9) Sołtys Blizne Jasińskiego E. Kawczyńska. 

 

Radny A. Kotwicki spytał sołtysa Lesisza czy bez wyłaniania funduszu sołeckiego udało się 
mu zrealizować zamierzone cele?   
 

Radny L. Poborczyk uważa, że zaszło nieporozumienie, ponieważ radni są za funduszami 
sołeckimi tylko kwestią  do rozważenia jest czy je wyodrębniać czy nie?  
 

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że sołtysi nie uczestniczą w dyskusjach na komisji i nie 
wiedzą na czym to polega. Stwierdził, że wszyscy radni są za funduszami sołeckimi, tylko 
zastanawiamy się jak to zorganizować i jaka formę powinno to przyjąć?   
 

Radna B. Skrońska spytała w jakim stopniu został wykorzystany fundusz sołecki uchwalony 
na 2011. 
 

Radny K. Szuba przypomniał, że na komisji dwa dni temu poinformowano jak można działać 
realizując inwestycje, które mogłyby być realizowane z funduszu sołeckiego, bez funduszu. W 
związku z tym, że jest wielu nowych sołtysów należy powtórzyć tę informację.   
 

Radna B. Skrońska poinformowała, że: 
- mając dylemat jak głosować rozmawiała wczoraj ze wszystkimi sołtysami. Większość (18 
sołtysów) było za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego, dwóch sołtysów było przeciwnych z 
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uwagi na skomplikowane procedury, trzech sołtysów stwierdziło, że jest to dobre 
rozwiązanie ale są z małych miejscowości i jest problem z wydatkowanie środków. Dodała, że 
najczęstszym pojawiającym się problemem jest zbyt mała wysokość środków aby wykonać 
poważniejsze zadanie, ponadto są kłopoty z wypełnianiem wniosków, które trzeba 
wielokrotnie poprawiać. Większość sołtysów uważa, że poprzez fundusz sołecki mogą 
wykazać się inwencją. Ale pojawiał się również głos, że cały splendor realizacji przypisuje 
sobie radny, a rola sołtysa jest marginalizowana,  
- w drugim roku funkcjonowania funduszu sołeckiego ilość wniosków zwiększyła się z 8 do 
14, 
- gminy ościenne na rok 2010 uchwaliły fundusz sołecki, 
- władze mogą zwiększać środki na inwestycje, aby zostały one zrealizowane.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że jeżeli fundusz sołecki został uchwalony to realizacją 
zadań zajmuje się urząd gminy, jest tylko inny rodzaj finansowania.  
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że w 2011 r. w ramach funduszu sołeckiego wyodrębniono 
313 865zł, realizacja wyniosła  245 606zł, czyli ok. 60 000 mniej niż zaplanowano.  
 
Radny S. Lesisz odpowiadając radnemu Kotwickiemu stwierdził, że udało mu się 
„ździebeczko”.   
 

Radny A. Kotwicki poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie co to znaczy „ździebeczko”, z 
danych dotyczących wykonania budżetu.  
 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że zaplanowano fundusz sołecki dla Zielonek Parceli w 
wysokości 27 400zł a realizacja wyniosła 15 000zł.   
 

Radna B. Skrońska spytała czy Skarbnik Gminy dysponuje danymi o ile większe środki 
wydatkowano w 2011 r. w stosunku do 2010 r.    
 

Radny L. Poborczyk zwrócił się o niewprowadzanie w błąd sołtysów. Ponieważ zadanie 
pytania „czy ktoś jest za czy przeciw?” sugeruje odpowiedź. Powtórzył, że radni są za 
funduszami tylko chodzi o fakt wyodrębnienia lub nie, ponieważ w każdym wypadku urząd 
realizuje każdą inwestycje.   
 

Wójt poruszył następujące sprawy: 
- wszyscy są za funduszami sołeckimi, nikt nie chce wyrzucenia zadań, które mogłyby być 
realizowane przy pomocy funduszu sołeckiego, 
- fundusz sołecki wprowadza specyficzną procedurę w celu wykonania drobnych zadań w 
sołectwie, 
- do zalet funduszy sołeckich niewątpliwie należy aktywizowanie lokalnej społeczności, jest 
to okazja do dyskusji, jednocześnie nie jest to procedura pozbawiona wad, które 
wielokrotnie zostały artykułowane, np. Radna Skrońska mówiła, że jak środków brakuje to 
można dołożyć – jednak  gdy zadanie przekroczy o niewielki procent kwotę przeznaczoną na 
to zadanie to nie można dołożyć – ta podstawowa wada związała ręce w wielu inicjatywach, 
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- wobec powyższego narodziła się inicjatywa aby aktywizować Rady Sołeckie, w ramach kwot 
wyliczonych w oparciu o ustawę o funduszu sołeckim, realizować zadania w prostszej 
procedurze. 
 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że w zeszłym roku apelował do sołtysów, którzy 
będą mieli problemy ze zgłoszeniem do budżetu inwestycji w swoim sołectwie, aby zgłaszali 
się do niego. Nie było takiej potrzeby. Spytał sołtysów czy w ubiegłym roku mieli problemy ze 
zrealizowaniem jakiegoś małego projektu w ich sołectwach.  
 

Nikt się nie zgłosił  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że inwestycję poza funduszem sołeckim należy 
planować w sołectwie, spotykając się z mieszkańcami, Wójt poda kwoty przypadające na 
każde sołectwo, mieszkańcy mogą zaproponować zadania zgodne z prawem i będzie to przez 
gminę realizowane. W latach poprzednich były olbrzymie problemy z wykonaniem 
kosztorysów. Stwierdził, że to co jest działaniem gospodarczym w naszych sołectwach 
przekształciło się w działanie polityczne. Wszyscy są za tym aby każde sołectwo mogło w 
ramach tych środków wykonać to co chce.  
 

Radny D. Sobczak zwrócił się do Skarbnik Gminy o podanie danych dotyczących 
wykorzystania funduszu w poszczególnych sołectwach. 
 

Skarbnik Gminy poinformowała, że w następujących sołectwach wykorzystanie funduszu 
wynosi: 
- Babice Nowe – plan 21 582zł, wykonanie 100%, 
- Blizne Jasińskiego – plan 30 000zł, wykonanie 14 459,88zł, 
- Blizne Łaszczyńskiego – plan 30 000zł, wykonanie 24 897,82zł, 
- Borzęcin Duży – plan 30 000zł, wykonanie 20 000zł, 
- Borzęcin Mały – plan 16 500zł, wykonanie 8 000zł, 
- Janów – plan 16 800zł, wykonanie 100%, 
- Koczargi Nowe – plan 17 082zł, wykonanie 11 008zł, 
- Kwirynów – plan 30 143,30zł, wykonanie 27 013,26zł, 
- Lipków – plan 30 100zł, wykonanie 29 469,95zł, 
- Latchorzew – plan 30 143zł, wykonanie 24 600zł, 
- Mariew – plan 15 674,52zł, wykonanie 14 637zł, 
- Stare Babice – plan 1 200zł, wykonanie 922,50zł, 
- Wierzbin – plan 17 241zł, wykonanie prawie 100%, 
- Zielonki Parcela – plan 27 400zł, wykonanie 15 000zł. 
 
Radna A. Kaczurba stwierdziła, że fundusz sołecki to instrument, który zmusza aby odbyć 
spotkanie z mieszkańcami, jest to pewna wartość. Nie jest tak, że sołtys ma jakiś plan do 
zrealizowania ponieważ sołtys powinien realizować to o co zwracają się do niego 
mieszkańcy. Nie ma przeciwwskazań aby w drugiej formule też spotkał się z mieszkańcami 
złożył wniosek. Jednak wyodrębniając fundusz sołecki byłby do tego zobligowany.  
 

Radna B. Skrońska w związku ze skomentowaniem jej pytania wyjaśniła, że chciała uzyskać 
rzetelną informację. Na wspólnym posiedzeniu komisji część radnych mówiła, że sołtysi nie 
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chcą tego funduszu w takiej formie, dlatego pojawił się dylemat jak głosować. Nie jest osoba 
bezpośrednio zainteresowaną i nie wymuszała czegokolwiek, jeżeli była pytana o opinię to jej 
nie udzielała. Zwróciła się do radnego Poborczyka z pytaniem jak utworzyć pytanie otwarte 
aby uzyskać odpowiedź.  
Dodała również, że w uzasadnieniu do projektu uchwały jest mowa, że „Rada gminy może 

zwiększyć środki funduszu ponad wysokość obliczoną na podstawie wzoru. Zwiększona 

wysokość środków funduszu nie jest wliczana do wydatków wykonany w ramach funduszu, 

od których przysługuje zwrot” . Możliwe że to źle zinterpretowała, odniosła wrażenie że jeżeli 
kosztorys przekracza wysokość funduszu to można dodatkowymi środkami inwestycję 
wspomóc.  
 
Radny L. Poborczyk przeprosił radną Skrońską jeśli poczuła się urażona. Według niego 
pytanie sugerowało odpowiedź. Nie wie jakie pytanie powinno się zadać, ale nie miał takiego 
dylematu, gdyż współpracuje z kolejnym sołtysem. Nigdy nie miał problemów ze współpracą 
z kolejnymi sołtysami. Uważa, że sołtys jest przedstawicielem wsi i powinien realizować 
zadania a on jest po to aby pomagać sołtysowi.  
Dodał, że do nowych sołtysów dotarła informacje, że w przypadku niewyodrębnienia 
funduszu zostanie on zabrany. Jego głos miał na celu wyjaśnienie, że można fundusz 
wykorzystać maksymalnie w inny sposób.  
 

Radny S. Sumka stwierdził, że większość składanych wniosków do funduszu sołeckiego 
została zrealizowana (w zakresie sfery budowlano-architektonicznej). Wojcieszyn nie złożył 
do gminy wniosku, mimo braku pieniędzy w budżecie została postawiona wiata i inne rzeczy.  
Na zebraniu sołeckim na bieżący rok zgłoszono szereg pomysłów  i na dziewięć wniosków do 
budżetu uwzględniono w budżecie siedem, dwa nie z uwagi na przyczyny obiektywne. 
Poinformował, że w ubiegłym roku głosował za wyodrębnieniem funduszu sołeckiego, w tym 
jest przeciwny. Uważa, że dużo większe możliwości daje realizacja wniosków poprzez budżet 
gminy po uzgodnieniu z mieszkańcami i poszczególnymi kierownikami.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie kwestie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
Wyniki głosowania: 
7 głosów  - „za”, 
8 głosów - „przeciw”, 
głosowało 15 radnych. 
 
W wyniku głosowania jawnego zdecydowano o nie wyrażeniu zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego.   

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie uzasadnienia do projektu 
uchwały i poddał go pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XV/136/12 - w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w 

budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki       



Protokół Nr XV/12 
 

 

 

Strona  14 z 20 
 

 
 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i 1 

głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych. 

 
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIV/430/10 z dnia 
4 listopada 2010r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z wyrokiem Naczelnego Sądu 
Administracyjnego z dnia 26 kwietnia 2011r. oraz rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody 
Mazowieckiego Rada Gminy może nadać nazwy ulic, może zmieniać nazwy, ale nie może 
określić procedury nadawania lub zmiany nazw ulic, placów i innych terenowych obiektów 
publicznych. W związku z tym należy uchylić uchwałę w sprawie zasad stosowanych przy 
nadawaniu nazw ulicom, placom i innym obiektom gminnym oraz drogom wewnętrznym  
w gminie Stare Babice. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny T. Szuba zwrócił uwagę, że rada gminy długo pracowała nad tą uchwałą a wyszedł 
bubel legislacyjny. Zaapelował aby więcej do takich sytuacji nie dochodziło, według niego 
jest to duże uchybienie.   
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XV/137/12 - w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIV/430/10 z dnia 4 

listopada 2010r.       

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciwnych”, 

przy obecności 14 radnych. 

 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada ustalenie 
ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych działających na 
obszarze gminy Stare Babice: 
- udziału w działaniu ratowniczym – w wysokości 10zł za każdą godzinę, 
- udziału w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę 
– w wysokości 5zł za każdą godzinę.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na zwiększeniu wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniu ratowniczym z 10zł do 15zł za godzinę.  
 
Radny T. Szuba poprosił o potwierdzenie, że drugi aspekt sprawy (ekwiwalent za udział w 
szkoleniu ratowniczym) pozostaje w wysokości 5zł.  
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Wójt potwierdził, że taka propozycja pozostaje, tak jak na komisji mówił powtórzył, że za 6zł 
można wynająć pracownika do ciężkich prac fizycznych, dlatego kwota za szkolenia nie jest 
specjalną ujmą.   
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod  głosowanie autopoprawkę do projektu uchwały 
zgłoszoną przez wójta. 
 
Autopoprawka została przyjęta w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych. 

 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XV/138/12 - w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych        

- podjęta została w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciwnych” i 1 

głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 

głosowaniu). 

 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stare Babice na 

2012r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 49 600,00zł dochody po zmianach wynoszą  67 035 197,00zł, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 2 540 818,00zł wydatki po zmianach wynoszą  67 534 749,00zł, 
- zwiększenie przychodów o kwotę 2 491 218,00zł z tytułu wolnych środków, przychody po 
zmianach wynoszą  3 923 695,00zł a rozchody budżetu z tytułu spłat otrzymanych kredytów 
wynoszą 3 424 143,00zł. 
Na wspólnym posiedzeniu Komisji zgłoszono dwie poprawki do uzasadnienia projektu 
uchwały: 
-  na stronie pierwszej w 10 wierszu od dołu poprawne słowo: „doradztwa”, 
-  na stronie trzeciej w wierszu 4 od dołu prawidłowa kwota „100 000,00zł. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna A. Kaczurba poruszyła następujące sprawy: 
- w uchwalanym budżecie było bardzo mało inwestycji jednak bieżąca poprawka do budżetu 
wprowadza potężne pieniądze na inwestycje o których wcześniej nie dyskutowano np. 
monitoring, o który pytała na posiedzeniu Komisji, radni nie mają wyobrażenie co w ramach 
tych pieniędzy będzie się mieściło, 
- przegłosowanie tej poprawki powoduje, że rada w ciemno daje zgodę na wydatkowanie 
tych środków na określone cele, 
- nie ma zastrzeżeń do naprawy dachu w szkole, klimatyzacji w kuchni w przedszkolu, czy 
świadczeń socjalnych, ale ma dyskomfort psychiczny, że nie są realizowane inwestycje ujęte 
w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym, a realizowane będą zadania, które pojawiły się na 
bieżąco a nie są pilne,  
- uważa, że trzeba się zastanowić nad reaktywacją WPI i planowaniem inwestycji z jego 
uwzględnieniem.  
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Wójt ustosunkował się do wypowiedzi radnej następująco: 
- nie chce realizować niespodziewanych inwestycji ale obecnie gmina znajduje się w 
„rozhuśtaniu” finansów publicznych – wtedy gdy spodziewano się stabilnych dochodów 
nastąpił ich skokowy spadek, dopiero od półtora roku przestały spadać, po zbilansowaniu 
pełnego roku budżetowego okazało się, że są wolne środki, 
- główna pozycją zmian budżetowych za 700 tys. zł jest monitoring, którego nie było w WPI, 
jednak jest pilna potrzeba monitorowania nowych obiektów (głównie Strefy Rekreacji  
Dziecięcej w Borzęcinie, nowych placów zabaw), został wykonany wstępny monitoring, który 
przyniósł oczekiwane efekty, dlatego warto go zrealizować w szerszym zakresie, 
 
Radny T. Szuba stwierdził, że ciągle mówi się o kryzysie finansów publicznych i zwracając się 
o załatwienie drobnej sprawy okazuje się, że nie ma pieniędzy na wkręcenie żarówki. Od lat 
jest przekładany remont ulicy Pohulanka, mimo nacisków mieszkańców tłumaczy, że nie ma 
pieniędzy. W jednej poprawce do budżetu wprowadza się: 
- 95 500zł na świadczenie usług doradztwa prawnego – na wynajęcie firmy, która pozyska 
zwrot Vat-u, co jest obowiązkiem Pani skarbnik, 
- 21 tys. zł na naprawę masztu do fotoradaru, 
- 62 tys. na zakup fotoradaru, 
- prawie 900 tys. zł wykup działki od księdza i przy Rynku w Babicach. 
Należy się zastanowić czy są to konieczne wydatki czy nie ma w gminie bardziej potrzebnych 
inwestycji?  
 
Wójt odnośnie potrzeby przedyskutowania czy zapoznania się z zadaniami stwierdził, że 
najlepszą okazją do tego było posiedzenie komisji. Wtedy spora część radnych była 
pochłonięta tematem zmiany wysokości ekwiwalentu dla strażaków.  
Nie zgadza się z opiniami radnego, uważa że obecnie jest bardzo dobry czas na wykup 
gruntów pod przyszłe potrzeby gminne.  
Wyraził zdziwienie i protest przeciwko temu, że nie wymieniono w gminie żarówki z uwagi na 
kryzys finansów publicznych. Zaapelował o powściągliwość w wyrażaniu tego typu opinii lub 
podanie przykładu.  
 
Radny L. Poborczyk odnośnie wypowiedzi radnej Kaczurby dotyczącej monitoringu 
stwierdził, że nie było tego w WPI, ale były na ten temat rozmowy od sześciu lat, zwykle nie 
starczało pieniędzy. Uważa, że monitoring jest bardzo potrzebny, będzie głosował „za”, chce 
żeby inwestycja powstała jak najszybciej.  
 
Wójt dodał, że dodatkowym uzasadnieniem realizacji monitoringu były ostatnie uzgodnienia 
z TP SA. TP SA niebawem przystępuje do znacznej rozbudowy linii światłowodowych dzięki 
czemu będzie możliwe przesyłanie sygnału o wysokiej rozdzielczości.  
 
Radny S. Lesisz jego wyborcy zwrócili uwagę na wydatki w wysokości 95 tys. zł – bardzo duża 
suma, 21 tys. zł na naprawę przejętego masztu  fotoradarowego oraz dostosowanie obudów 
masztów fotoradarów do wymogów prawnych przez oklejenie obudowy urządzenia 
rejestrującego folia odblaskową w kolorze żółtym, również zawrotna suma.  
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Wójt odnośnie wysokości wydatków na usługi prawnicze stwierdził, że jest to zadanie Pani 
Skarbnik, ale jej doba musiałaby trwać dużo więcej żeby zajmowała się dodatkowymi 
operacjami o wysokim stopniu złożoności. Do tej pory nie było możliwe odzyskiwanie VAT-u 
od niektórych inwestycji komunalnych. Skontaktowaliśmy się z firmą Deloitte, która ma 
doświadczenie w tego typu opracowaniach. Jeżeli firma odzyska VAT to otrzyma 
wynagrodzenie w wysokości 10% pozyskanych kwot.  
Odnośnie kosztów dotyczących masztów przypomniał, że jest dużo nacisków aby ścigać 
piratów drogowych. Od kilku miesięcy trwa pilotaż programu, zostały przejęte od policji 
maszty, które są bardzo zniszczone, ponadto zmieniły się regulacje prawne, które nałoży 
dodatkowe wymogi – nie jest to wydatek bezzwrotny, inwestycje te zwrócą się. 
 
Radna A. Kaczurba stwierdziła, że: 
- nie uważa aby monitoring, zbiornik retencyjny i inne zadania były niepotrzebne, uważa że 
jest to nie w porządku do mieszkańców, którzy składali wnioski do WPI,  
- rozumie pojawiające się pilne potrzeby ale należy się przyjrzeć również tym, które zostały 
odłożone i czekają, 
- należy powrócić do planowania inwestycji, 
- pytając o kwoty, zakres i rozmiar zadań inwestycyjnych na posiedzeniu komisji chciała mieć 
pewność, że zadania będą wykonane dla dobra mieszkańców a pieniądze publiczne zostaną 
najlepiej zagospodarowane.  
 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projekt uchwały i poddał go 
pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw”, 

przy obecności 15 radnych (2 radnych nie brało udziału w głosowaniu).    
 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XV/139/12 - w sprawie zmian w budżecie gminy Stare Babice na 

2012r.         

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących 

się”, przy obecności 15 radnych.  
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2012-2020. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada ustalenie nowej 
treści załącznika nr 1 do Uchwały. Na wspólnym posiedzeniu Komisji radni otrzymali 
autopoprawkę do projektu uchwały.    
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

  
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwał i poddał go 
pod głosowanie. 
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Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciwnym”, przy obecności 14 radnych. 

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XV/140/12 - w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2012-2020         

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”, przy obecności 15 radnych.  
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej w 
Starych Babicach. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały zakłada nadanie nazwy 
KUBUSIA PUCHATKA drodze położonej w Starych Babicach. Nazwa została zaakceptowana 
przez Komisję Oświaty Spraw Społecznych, Kultury i Kultury Fizycznej. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili się do dyskusji.  

 
Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie projektu uchwał i poddał go 
pod głosowanie. 
 
Wniosek został przyjęty  w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych 

(1 radny nie brał udziału w głosowaniu). 

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr XV/141/12 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej w Starych 

Babicach         

- podjęta została w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy obecności 15 radnych (1 

radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 

15. Zapoznanie radnych z protokołem Komisji Rewizyjnej z kontroli rozpatrywanie skarg 
przez Urząd Gminy w 2011r. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał radnych z protokółem z kontroli rozpatrywania 
skarg przez Urząd Gminy w 2011r. (protokół z kontroli stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 
16. Zapytania radnych. 

 
Radny S. Lesisz przypomniał, że mówiono kiedyś, że po rozbudowie kanalizacji i podłączeniu 
mieszkańców usługi nie będą drożały, a one rosną. Spytał czy wszyscy się podłączyli do 
kanalizacji tam gdzie została wykonana?   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy A. Kotwicki powiedział, że na wtorkowej komisji radny 
Lesisz w stosunku do jego osoby użył zwrotu „ubliżył mi”. W związku z tym, że podczas tego 
posiedzenia obecna była reprezentacja straży pożarnej zwrócił się do radnego Lesisza aby go 
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przeprosił. W innym wypadku nie poruszyłby tego tematu, gdyż radni są przyzwyczajeni do 
niekonwencjonalnych zachować radnego.  
 
Radny S. Lesisz przeprosił radnego Kotwickiego.  
 
Radny L. Poborczyk wystąpił do Przewodniczącego Rady Gminy z wnioskiem dotyczącym 
wypowiedzi internauty, umieszczonej na portaliki babickim (wniosek stanowi załącznik nr 2 

do protokołu).  

 

Radna A. Kaczurba spytała o następujące sprawy: 
- czy wiadomo coś na temat budowy osiedla na terenie po byłej jednostce w Klaudynie, plan 
miejscowy nie pozwala na budowę wysokiego osiedla, 
- na jaki etapie jest wymiana żarówek i w jaki sposób jest to wykonywane, pytanie związane 
jest z informacją uzyskaną podczas jednej z poprzednich sesji, że instalacja ściemniaczy 
spowodowałaby nadmierną eksploatację żarówek i zostaną wdrożone inne żarówki,  
- w budynku w przedszkolu w Bliznem zaczęły pękać łączenia między płytami gipsowo-
kartonowymi i pojawiły się nieładne rysy, wie że nie zagraża to konstrukcji budynku czy 
budynek jest na gwarancji i będzie to naprawione.  
 

Radny D. Sobczak poinformował, że kilka dni temu znów był poważny wypadek na ul. 
Sienkiewicza, Wójt na poprzedniej sesji informował, że nie leży to w gestii gminy. Spytał czy 
można przyspieszyć działania związane z poprawą bezpieczeństwa w tym miejscu.  
 

17. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
 
Wójt odpowiedział na zadane pytania następująco: 
- wniosek dotyczący waloryzacji taryf za wodę i ścieki będzie oddzielnym punktem na sesji  
i wtedy zostanie to przedyskutowane,  
- odnośnie cen i świadczonych usług przyłączeniowych przez Eko-Babice, stwierdził, że 
przedsiębiorstwo jest konkurencyjne na rynku i proponuje usługi za ceny dużo niższe niż 
wielu innych usługodawców, nie jest najtańsze ale też nie jest najdroższe, drugą kwestią jest 
negocjowanie każdej sprawy indywidualnie, jest możliwość rozłożenia odpłatności na raty,  
- teren po byłej jednostce w okolicach ul. Prokofiewa wrócił do wywłaszczonych właścicieli 
(albo sprawa jest w toku), sposób zagospodarowania nieruchomości musi być zgodny z 
planem miejscowym, część terenu została przeznaczona na cele publiczne, nie widzi 
zagrożenia żeby budowane były bloki, 
- w latarniach są wymieniane sukcesywnie żarówki na te o mniejszej mocy, są już zauważalne 
efekty wymian, prace są etapowane, 
- z wykonawcą przedszkola od samego początku były problemy, kilka dni temu odbyła się 
rozprawa sądowa, ponieważ zostały naliczone wykonawcy kary umowne w wysokości 
1 200 000zł za nieterminowe wykonanie zadania i szereg usterek, w ramach gwarancji 
wykonawca usuwa usterki, jeżeli nie usunie w ostatecznym wyznaczonym terminie to koszty 
zostaną potracone z kaucji gwarancyjnej i inny zleceniobiorca wykona te prace, nie ma 
zagrożenia dla gminy, budynek został wybudowany na trudnym terenie ale nie ma zagrożeń 
aby pękał bo został dobrze przypilnowany,  
- poprosił Komendanta Adamczyk aby przyjrzał się fragmentowi ulicy Sienkiewicza i podsunął 
pomysł w jaki sposób zwiększyć bezpieczeństwo, o co można wystąpić do zarządy drogi.  
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Radny D. Sobczak spytał czy prawdą jest, że są plany wznowienia przyjmowania odpadów 
przez wysypisko śmieci aby uzupełnić niektóre miejsca niezbędne do przyszłej budowy 
ośrodka sportowego.  
 
Wójt odpowiedział, że zmieniły się przepisy regulujące sprawy rekultywacji wysypisk. Przed 
zmianą przepisów MPO miało prawo, zgodnie z pozwoleniem, do składowania balastu czyli 
części nieograniczonych które nie są biodegradowalne, odzyskiwane w Kompostowni  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że następna sesja odbędzie się 26 kwietnia 
2012r. Planowane tematy, wynikające z przyjętego planu pracy Rady Gminy: 

1) uchwalenie Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych  
i Urządzeń Kanalizacyjnych do 2016 roku  

2) zatwierdzenie taryfy za dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków za okres od 1 
czerwca 2012r. do 31 maja 2013r.  

Przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych wraz z kopią zeznania podatkowego PIT  
w 2 egzemplarzach w terminie do 30 kwietnia 2012r. z zachowaniem szczegółowości i 
staranności jak w poprzednim roku.    
Złożył również obecnym życzenia Wielkanocne.  
 

18. Wolne wnioski i informacje 
 
M. Wójcik i B. Opacki mieszkańcy Koczarg Starych przedstawili sprzeciw zbiorowy wobec 
planów organizacji ruchu w Koczargach Starych (prezentacja stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu). 

 
Radny L. Poborczyk poinformował, że planuje zorganizowanie wyjazdowego posiedzenia 
komisji na teren wysypiska, po uzgodnieniu terminu poinformuje radnych.  
 

19. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie XV 
sesji Rady Gminy Stare Babice. 
 
 WICEPRZEWODNICZĄCY PRZEWODNICZĄCY 
 RADY GMINY RADY GMINY 
 
 Adam KOTWICKI Henryk KUNCEWICZ  
 

Protokół sporządziła  

A. Błażejewska   
 











Mieszkańcy Koczarg Starych 

 

 

Sprzeciw zbiorowy wobec planów zmian 

organizacji ruchu w Koczargach Starych 



Geneza problemu – 1/2 

• Ulice Dębowa i Lipowa od samego początku były ulicami 
nieprzejezdnymi. Obydwie były przecięte rowem melioracyjnym. Tak 
jak większość ulic osiedla. 

• Około 12 lat temu, na ulicy Dębowej „pojawił się” przejazd i zaczęły się 
problemy z tranzytem przez osiedle. Na ulicy Lipowej gmina 
skręgowała przejście rowu melioracyjnego kilka lat temu, ale ulica dalej 
fizycznie nie była przejezdna. 

• Z uwagi na co najmniej dwa zdarzenia drogowe (rozbicie płotu oraz 

uderzenie w słup elektryczny) na wniosek mieszkańców ulic Lipowej i 

Dębowej na ulicy Dębowej także wprowadzono rozwiązanie 

uniemożliwiające ruch tranzytowy, poprzez montaż składanych zapór. 

 

• Od końca 2008 roku na bocznych ulicach osiedla mamy święty 

spokój. Dlaczego nagle po 3 latach stan ten ma się pogorszyć?  



Geneza problemu – 2/2 

• Obecny problem dotyczy forsowanych przez urzędników gminy zmian 
w organizacji ruchu na terenie miejscowości Koczargi Stare. Zgodnie z 
forsowanym planem ulice Dębowa i Lipowa spełniające funkcje dróg 
dojazdowych do posesji mają być otwarte dla ruchu tranzytowego 
przez środek osiedla, podobno przy jednoczesnej instalacji progów 
zwalniających. 

• Według naszych szacunków, opartych na planie, urząd Gminy ma 

zamiar przeznaczyć na ten cel co najmniej kilkadziesiąt tysięcy złotych 

oraz dodatkowo wydatkować fundusze na przebudowę odcinków dróg 

przy których nie ma domów mieszkalnych, dla zapewnienia 

przelotowości ulic Cisowej, Brzozowej i Wiśniowej. 

 



Nasze osiedle stanowi logicznie wydzieloną całość lecz otwarte dla 

tranzytu ulice stanowiły i mogą znowu stanowić pokusę dla podpitych 

kierowców, aby bokiem dojechać do sklepu omijając „ryzykowne” 

miejsca gdzie może stać radiowóz – tak już się zdarzało  

 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 6"



Efekty rajdu po ulicy Dębowej i Lipowej 

poprzedzającego instalację zapór w ul. Dębowej 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 7"

Sprawca pomimo przekazania policji 

dosyć szczegółowego opisu pojazdu  

i części nr rejestracyjnego nie został 

zidentyfikowany, a sprawę umorzono 



Na forsowanym planie nie przewidziano oznaczeń dla 

skrzyżowań ul. Górki z ulicami dojazdowymi, pomimo że 

często dochodzi tam do niebezpiecznych sytuacji. 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 8"



4 miesiące temu, w efekcie rajdowej jazdy ulicą Górki, 

prawidłowo jadąca matka z dwójką małych dzieci w 

pojeździe została staranowana i wepchnięta do rowu. 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 9"



Plan organizacji ruchu przygotowany na zlecenie gminy ma 

wady formalne, jest wadliwie sporządzony i zakłada naszym 

zdaniem niecelowe wydatkowanie znacznych środków 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych :"
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Wnosimy o: 

• Zaniechanie planów demontażu zapór na ulicach Dębowa i Lipowa w 

Koczargach Starych, które przyczyniły się do wzrostu bezpieczeństwa 

naszych mieszkańców korzystających z dróg dojazdowych jako ciągów 

pieszych jak i ograniczenia ryzyka włamań wewnątrz osiedla. 

• Gmina nasza ma obecnie problemy finansowe wynikające również ze 

zubożenia naszych mieszkańców. Powinniśmy więc zaniechać działań, które 

nie mają priorytetowego znaczenia a powodują ponadto niepotrzebne spory. 

• Jeżeli mimo pozostania tego w rażącej sprzeczności z rozwiązaniami 

stosowanymi w innych miejscach gminy, Urząd dalej będzie twierdził, że 

obecne rozwiązanie jest prawnie niedopuszczalne, wnosimy aby projekty 

zmian na naszych ulicach były z nami konsultowane a nie nam oznajmiane 

– to w końcu my – mieszkańcy gminy, podatnicy i wyborcy - w dużej części 

płacimy Państwu wynagrodzenia, finansujemy działanie urzędu i wykonywane 

przezeń inwestycje i remonty.  

• W świetle informacji przedstawionej przez Przewodniczącego Rady Gminy 

wnosimy, aby dalsze działania w tej sprawie wstrzymać do czasu, gdy 

wypowiedzą się gminne Komisje, do których sprawę skierowano. 



Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 33"

Mieszkańcy nie szukają zwady z 

urzędnikami Gminy dlaczego więc 

musiało dojść aż do 

bezpośredniego wyrażenia opinii 

przez ponad 50 mieszkańców 

dwóch ulic i do naszej obecności na 

Radzie Gminy? 



Powody dla których mieszkańcy ul. Dębowej i 

Lipowej sprzeciwiają się planowanym zmianom. 

• Odnosimy niestety wrażenie, że: 

– Sprawę próbowano się załatwić metodą faktów dokonanych 

wysyłając dwukrotnie wykonawcę celem demontażu zapór do czego 

nie doszło na skutek interwencji mieszkańców. 

 

 

34"

– Sprawę zapoczątkowała niepotrzebna scysja jednego z 

mieszkańców ul. Lipowej z urzędnikami gminy, którzy odgrażali się 

że otworzą ulice Lipową i Dębową. 

 

– Zmiany w organizacji ruchu zamierzano wprowadzić na podstawie       

projektu nieaktualnego i niezgodnego ze stanem w terenie. 

 

 



Powody – mieszanie pojęć 

• Odnosimy wrażenie, że z nieznanych nam powodów wprowadza się w błąd  

mieszkańców: 

 

– Pracownicy UG uporczywie używają terminu „zamykanie ulic” w 

kontekście ich nieprzejezdności dla ruchu tranzytowego. Nasze ulice nie 

są zamknięte dla ruchu, jest dojazd do każdej posesji, natomiast ulice 

tylko są nieprzelotowe dla ruchu tranzytowego. 

 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 35"

– Jako argumentacji za „otwarciem” ulic UG używa TYLKO jednego 

początkowego z szeregu pism złożonych w sprawie załatwionej pismem 

ostatnim – wszystko trzy lata temu.  

– Jako argumentu za usunięciem blokad przejazdu tranzytowego używa się 

przepisu art. 20 pkt 14 ustawy o drogach publicznych, odnoszącego się do 

zamykania dróg w razie zagrożenia życia ludzi i mienia w kontekście 

stanu drogi lub sytuacji na niej (wypadek, wyciek gazu, itp.) myląc to z 

zupełnie odrębną kwestią organizacji ruchu. Ignoruje się jednocześnie 

zalecenia Krajowej Rady Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego dotyczące 

eliminacji ruchu tranzytowego ze skupisk zamieszkania ludzi. 



Powody – wzajemne sprzeczności i różne 

standardy postrzegania przepisów 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 36"

• Mamy wrażenie, że przepisy prawa stosuje się wybiórczo: 

– W świetle argumentów przytaczanych przez UG, w pierwszej kolejności tenże powinien 

otworzyć dla ruchu przelotowego ulicę Rynek przy której się mieści, gdyż  zamknięcie jej 

wylotu na pobliskie rondo powoduje opóźnienie wyjazdu karetki na teren całego powiatu, a 

więc do grubo ponad stu tysięcy ludzi. Podnoszony przez UG argument o opóźnieniu 

dojazdu karetki dotyczy zaledwie kilkudziesięciu mieszkańców dwóch ulic (o czym wiedzą i 

czego nie oprotestowują). 

– Twierdząc, że nieprzelotowość ulic może spowodować opóźnienia w dojeździe służb 

ratunkowych, Urząd Gminy zdaje się nie zauważać faktu, że spowoduje je także 

zastosowanie spowalniaczy ruchu oraz faktu, że służby ratunkowe powinny mieć plany 

dojazdu do posesji, a numeracja posesji powinna być widoczna i ciągła. 

– Dlaczego niedawno dopuszczono do budowy w Koczargach Starych osiedla „Willa 

Klonowa”, skomunikowanego jedną jedyną ulicą kończącą się ślepo na bramie prywatnej 

posesji, o szerokości koło 5-6 metrów, na której nie zawróci nawet mały samochód 

osobowy? 

– Jeżeli to jest „ulica prywatna i to nie przeszkadza”, to dlaczego urząd pisze w odpowiedzi na 

jedno z pism mieszkańców, że kieruje się ich bezpieczeństwem, w tejże sugerując, że gdyby 

wykupili od gminy ulice na własność, to nie byłoby problemu? Czy to nie sugeruje wyraźnie, 

że wcale nie o bezpieczeństwo mieszkańców chodzi?  



Wyjazd karetki z ulicy Rynek 

 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 37"



Słupki przy wylotach z ulicy Rynek 

Protest Zbiorowy przeciwko planowanym zmianom w organizacji ruchu na terenie Koczarg Starych 38"



Powody – ignorowanie mieszkańców – wyborców i 

wątpliwe uzasadnienie wydatkowania środków 

• O planach urzędu nie poinformowano oficjalnie mieszkańców, co rażąco 

narusza obowiązujący w UE wymóg prowadzenia konsultacji społecznych. 

Informacje docierały do nas szczątkowo z rozmów niektórych z nas z 

urzędnikami Gminy. 

• Czy gmina zamierza w związku z powyższym zająć się budową placów 

manewrowych (lub przedłużeniem - żeby zapewnić ich przelotowość) na 

pewnie ponad setce podobnych „ślepych” ulic na jej terenie i kiedy oraz z 

jakich pieniędzy to sfinansować biorąc pod uwagę problemy finansowe? 

 • Czy gmina zamierza w związku z powyższym zająć się budową placów 

manewrowych (lub przedłużeniem - żeby zapewnić ich przelotowość) na 

pewnie ponad setce podobnych „ślepych” ulic na jej terenie i kiedy oraz z 

jakich pieniędzy to sfinansować biorąc pod uwagę problemy finansowe? 

• Problemy finansowe naszej Gminy powinny skutkować zaniechaniem : 

– realizacji nieprzemyślanych zadań o niskim priorytecie 

– realizacji zadań nieskutkujących żadnym pożytkiem dla mieszkańców 

– działań niezgodnych z interesem lokalnych społeczności 


